
Interpelace na radního Mgr. Zdeňka Doležala 

 

Datum: 17.6.2025 

Interpeluje: Radek Janoušek 

Téma: Rozvoj centrálního Smíchova 

 
Vážený pane radní, 
 
rozvojem oblasti centrálního Smíchova se městská část zabývá už od roku 2010. Za posledních 15 let 
tak vznikla řada podnětných analýz, studií i dalších podkladů, které měly za cíl zejména dopravní 
zklidnění a zvýšení bezpečnosti, prozkoumání možností zlepšení a zvelebení veřejných prostranství, 
prověření rozvoje rekreačního, kulturního a komunitního potenciálu apod.  
 
Jedná se například o následující materiály: 

− 2010/01 – Studie zklidnění Smíchova od ateliéru DUA 

− 2011/12 – Studie Centrální Smíchov od tří ateliérů: A69 – architekti, Cigler Marani Architects, 

Helika 

− 2016/12 – Studie Portheimky a přilehlého parku od ateliéru Karlínblok 

− 2019/11 – Dopravně urbanistická studie náměstí 14. října od ateliéru 4roads 

− 2021/11 – Dokumentace k územnímu řízení na vstup do Portheimky ze Štefánikovy ulice od 

ateliéru Karlínblok (aktuálně se dokončuje projednání) 

− 2022/06 – Studie otevření Motolského potoka od ateliéru A69 

− 2022 – Analýza udržitelnosti a revitalizace parků na území Městské části Praha 5 od Grinity 

− 2022/06 – Strukturální plán MČ Praha 5 

− 2023/03 – Analýza a rozbor funkčnosti zóny placeného stání Praha 5 v oblasti Smíchova od M.O.Z. 

Consult 

− 2023/08 – Řešení dopravy uvnitř malého smíchovského okruhu od IPR Praha 

 
S ohledem na místní obyvatele i každodenní návštěvníky považujeme rozvoj oblasti centrálního 
Smíchova za důležitý pro Prahu 5. Proto jsme během našeho působení ve vedení MČ zmapovali 
všechny výše uvedené existující podklady k této oblasti a projednali je na přelomu roku 2023 a 2024 
v řadě orgánů městské části, tak aby transparentně vznikla konkrétní východiska pro další kroky 
směřující k postupnému zlepšování předmětné oblasti. Zároveň jsme pro tyto účely již dříve navázaly 
spolupráci s Institutem plánování a rozvoje.  
 
Rád bych se Vás v této souvislosti zeptal, co konkrétního jste již podnikl pro pokračování směřující l 
rozvoji centrálního Smíchova a jaké konkrétní kroky v tomto směru plánujete do budoucna. 
 
 
Předem děkuji za písemnou odpověď. 
 
 
 
Radek Janoušek 


